
 
Valtuustoaloite 14.12.2020, Kokoomuksen valtuustoryhmä / Toimenpiteitä asukasluvun 
nostamiseksi / "Taidekaupunki selviää" 
 
Kaupunginhallitus 18.01.2021 § 12 

  
Valtuutettu Mira Anttila jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 14.12.2020 
§ 84 kokoomuksen valtuustoryhmän aloitteen koskien asukasluvun 
nostamisen toimenpiteitä.  
 
Aloitteessa esitetään, että kaupungin johtoryhmä valmistelee vuoden 2021 
kahden ensimmäisen kuukauden aikana valtuustolle ehdotuksen 
toimenpiteistä, joilla pyritään väkiluvun kasvattamiseen tai ainakin sen 
pienenemisen pysäyttämiseen. 
 
Hallintosäännön 118 §:n mukaan valtuustoaloitetta ei oteta heti 
käsiteltäväksi, vaan se lähetetään kaupunginhallituksen valmisteltavaksi, 
jonka tulee ottaa aloite käsittelyyn viivytyksettä. 
 
Valtuustoaloite on kokousasian oheismateriaalina. 
 
Aloitteessa esitetty aikataulu on epärealistinen, kun huomioidaan 
kaupungin johtoryhmän käsittelyssä olevat muut välttämättömät asiat mm. 
tilinpäätöksen 2020 valmistelu ja talouden tasapainottamisohjelman 
laatiminen. Aloitteessa mainittujen toimenpiteiden suunnitteluun on hyvä 
kytkeä kaupungin viestintä- ja markkinointihenkilöstö.   
 
(Lisätietoja: valmistelija hallintoasiantuntija Tuulia Rinne, puh. 044 728 
8391) 
 
Esittelijän (vs. kaupunginjohtaja Lindström) päätösesitys: 
 
Kaupunginhallitus päättää  
  
- ohjata valtuustoaloitteen kaupungin johtoryhmän valmisteltavaksi siten, 

että toimenpiteet esitellään kaupunginhallitukselle huhtikuun loppuun 
2021 mennessä.  

 
Päätös: Päätösesitys hyväksyttiin yksimielisesti.  

 
Kaupunginhallitus 21.6.2021 § 154 

  
Kulttuurijohtaja Antti Korkka esitteli kaupunginhallituksen kokouksessa 
7.6.2021 asumismarkkinoinnin työryhmän suunnitelmia keinoista 
asukkaiden saamiseksi kaupunkiin. Työryhmään kuuluvat 
kaupunkisuunnittelupäällikkö, maankäyttöinsinööri, kulttuurijohtaja, 
matkailu- ja kaupunkimarkkinoinnin tuottaja, kaupungin tiedottaja ja 
Koskelantalot oy:n toimitusjohtaja. Työryhmän ensimmäinen 
kokoontuminen oli 26.2.2021, jonka jälkeen työryhmä on kokoontunut noin 
kerran kuussa. Kulttuurijohtaja Korkka esitteli tilannekatsauksen ja 
listauksen toimenpiteistä, joita asumismarkkinoinnin työryhmässä on tehty. 
 
Mira Anttila pyysi 7.6.2021 kokouksessa tarkennusta siihen, onko kyse 
kokoomuksen jättämästä aloitteesta. Vs. kaupunginjohtaja Tolonen totesi 
tilannekatsauksen liittyvän kokoomuksen valtuustoaloitteeseen. 
Kaupunginhallitus pyysi johtoryhmältä väliraporttia seuraavaan 
kaupunginhallituksen kokoukseen 21.6.2021 liittyen kaupungin 
vetovoimaan, asumiseen, pitovoimaan ja oppilaitosten kehittämiseen. 



Mira Anttilan pyytämä väliraporttiaineisto esitellään kaupunginhallituksen 
kokouksessa 21.6.2021. 
 
Esittelijän (kaupunginjohtaja Heusala) päätösesitys: 
 
- merkitä tiedoksi asumismarkkinointi työryhmän aineisto. 
 
Päätös: Päätösesitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 

Kaupunginhallitus 08.05.2023 § 135 
 

Taidekaupunki selviää –raportin lähtökohtana on Kokoomuksen 
valtuustoryhmä valtuustoaloite Toimenpiteitä asukasluvun nostamiseksi / 
"Taidekaupunki selviää" (KV 14.12.2020). Aloitteen valmistelu on annettu 
kaupungin johtoryhmän valmisteltavaksi (KH 18.1.2021). Kaupunginhallitus 
on käsitellyt valtuustoaloitteen väliraporttia 21.6.2021 kokouksessaan.  
 
Väliraportin jälkeen Taidekaupunki selviää -raporttia on laajenettu ja  
koottu keskeisiä toimenpiteitä asukasluvun nostamiseksi ja kaupungin 
vetovoiman lisäämiseksi.  
 
Raportin tiedot ja toimenpiteet on tarkennettu keväällä 2023 yhteistyössä 
johtorymän, kaupungin  asumismarkkinointityöryhmän ja MW-Kehityksen 
kanssa seuraavasti:  
- asumismarkkinoinnin työryhmän käsittely ja täydennykset helmi-

maaliskuussa 2023  
- MW-Kehityksen käsittely ja täydennykset helmi-maaliskuussa 2023  
- johtoryhmän käsittely ja tarkennukset 27.3.2023  
- loppuraportti valmiina 20.4.2023  

 
Taidekaupunki selviää -loppuraporttiin on koottu kaupungin markkinoinnin 
keskeiset kohderyhmät ja näihin liittyvien sähköisten kanavien 
uudistaminen, asumisen houkuttelevuuden toimenpiteet, koulutuksen 
kehittäminen ja harrastamisen olosuhteiden parantaminen, elinkeinojen ja 
työllisyyden edistäminen ja näihin liittyvä Töissä Taidekaupungissa -
konsepti, julkisen liikenteen toimenpiteet sekä viestinnän ja markkinoinnin 
kehittäminen.  
 
Valmistelu ja lisätiedot: 
kulttuuripäällikkö Antti Korkka 
antti.korkka@taidekaupunki.fi, p. 044 4288 210 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 
 

Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää  
1. hyväksyä valtuustoaloitteeseen liittyvän loppuraportin;  
2. esittää kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee tiedoksi 
kaupunginhallituksen päätöksen ja toteaa, että aloite on loppuun käsitelty. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 29.05.2023 § 37    
499/00.01.03/2022    
 
Esittelijä Kaupunginhallituksen päätösesitys 

 
Päätösesitys Kaupunginvaltuusto päättää merkitä tiedoksi kaupunginhallituksen 

päätöksen ja toteaa, että valtuustoaloite on loppuun käsitelty. 



 
Käsittely kokouksessa Kulttuuripäällikkö Antti Korkka selosti asiaa kokouksessa.  
 
 Puheenvuoroja asiasta käyttivät Mira Anttila, Auli Välimäki ja Tommi 

Aronen. 
 
Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 


